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اقتصاد کیش-  مهمان ناخوانده ای که اواخر ســال گذشــته وارد کشور شد، باعث شد تا 
امسال، مدارس در زمان و شرایط نامعمولی باز شوند. شرایطی که دردسرها و مشکلات زیادی 

را هم پیش روی خانواده ها قرار داد و هم مدارس. 
 مدارس امسال به استقبال کلاس های خالی رفته اند.حالا دیگری خبری از زنگ تفریح و هیاهوی 
دانش آموزان در حیاط مدرسه نیست. تنها صدای پرندگان است که از لابه لای درختان به گوش می 
رسد.سکوت و غربت عجیبی فضا را احاطه کرده و من بعد از ورود به مدرسه خیره به انتهای سالنی 
خالی از دانش آموزان، کلاس ها را یکی بعد از پشت سر می گذارم. زنی با ماسک و دستکش به دست 
نزدیکم می شود. پیداست که سرایدار مدرسه است. از او در خصوص غیبت دانش آموزان می پرسم. 

خسته و خواب آلود جواب می  دهد: نباید بیایند، در این شرایط نمی توان کنترل شان کرد.
خواب زمستانی مدرسه ها در تابستان کرونایی

آموزش و حضور فرزندان در محیط های آموزشی اصلی ترین دغدغه این روزهای بسیاری 
از خانواده هاست. مدیران مدرسه ها هم، هر کدام به نوعی به شرایط جدید واکنش نشان داده اند؛ 
تعدادی از آن ها برنامه ریزی و تمهیدات لازم را در نظر گرفته اند؛ برنامه مشخصی برای کلاس های 
حضوری و آنلاین دارند و سعی کرده اند تعادل خوبی میان آن ها برقرار کنند. روزهایی در هفته 
را برای رفع اشــکال با تعداد محدود و گروه بندی شــده در نظر گرفته اند تا هم برخی خلاهای 
آموزشی کلاس های آنلاین را پر و هم به نوعی ارتباطی میان دانش آموزان و معلم برقرار کرده 
باشــند.  برخی مدارس سعی کرده اند خلاقیت هایی متناسب با شرایط جدید به خرج دهند تا 
حد امکان بتوانند دانش آموزان را به سر شوق آورند. مثلا روز مشخصی را به عنوان روز معارفه 
مشخص کرده اند و دانش آموزان بر حسب مقطع خود با حفظ فاصله اجتماعی با معلمان خود 

آشنا شده اند تا ارتباط بهتری هم در فضای آنلاین میان آنها برقرار باشد.
برخی دیگر از مدرســه ها اما انگار هیچ برنامه مشخصی برای رویارویی با شرایط جدید 
ندارند و با وجود آگاهی از ادامه دار بودن کرونا، استفاده مناسبی از ایام تعطیلی مدرسه ها برای 

برنامه ریزی نبرده اند. همین مدرسه ها هم اتفاقاً زمینه ساز سردرگمی خانواده ها شده اند.
مثل مادری که سراســیمه و ناراحت دســت دو کودک خود را گرفته و از مدرســه خارج 
می شــود. او از برخورد نامناســب و سرد مدرسه  گلایه دارد که باعث می شود پس از این مدت 
طولانی خانه نشــینی بچه ها انگیزه بالایی برای شروع دوباره فعالیت آموزشی نداشته باشند. او 
معتقد است که اتکای صرف به آموزش آنلاین کافی نیست و دانش آموز باید با معلم خود ارتباط 

و آشنایی بیشتری داشته باشد.
آموزش آنلاین با سرعت پایین اینترنت

کمی آن طرف تر صدایی از داخل راهرو به گوش می رسد. مردی میانسال که بدون فرزند 
و تنها برای گرفتن کتاب به مدرســه مراجعه کرده و از ســرعت پایین اینترنت جزیره انتقاد دارد 
که اجازه نمی دهد آموزش آنلاین به نحو مطلوب انجام شود. او می گوید بهتر بود قبل از شروع 
مدرســه ها ابتدا مشکل ســرعت اینترنت در جزیره کیش حل می شد. او همچنین به موضوع 
آموزش والدین اشاره کرد و گفت که مدرسه ها و بیشتر از همه آموزش و پرورش باید برای ایجاد 
برنامه های آموزشی به والدین درزمینه بهره مندی بیشتراز کلاس های آنلاین و استفاده درست 
فرزندانشان ازفضای مجازی تلاش کنند؛ مخصوصاً برای آن دسته از والدینی که از سواد بالایی در 
حوزه فضای مجازی برخوردار نیستند. او همچنین پیشنهاد داد تا مدرسه ها جلسه هایی را با تعداد 
مشخصی از والدین برگزارکنند تا در آن از نحوه عملکرد معلمان در فضای مجازی و مشکلات 

پیش آمده صحبت شود؛ مشکلاتی مانند برگزاری امتحانات درزمان نامناسب توسط معلمان.
 در گوشه ای از حیاط یک مدرسه دیگر، مادری مشغول صحبت با فرزندش است. او موافق 
برگزاری  کلاس های آنلاین اســت اما در عین حال کلاس های حضوری را نیز یک ضرورت 
می داند. او می گوید حضور دانش آموزان در مدرسه حتی برای یک ساعت در هفته لازم است 
تا بچه ها بپذیرند که دوران تعطیلی تمام و فصل آموزش آغاز شــده. همچنین باعث می شود تا 
تعامل خوبی میان معلم و هم کلاسی ها ایجاد شود. در ادامه مادر دیگری  خسته از گرمای تابستان 
کیش کیف فرزندش خود را بر دوش می کشد. او به زیاد شدن بار آموزشی والدین در ایام کرونا 
اشاره می کند و اینکه گرفتاری  آن ها اجازه نمی دهد کیفیت آموزش مانند سابق باشد. از طرفی 
فرزندان کوچک تر تمایل چندانی به نشستن مداوم بر سر کلاس های آنلاین ندارند و والدین باید 
پا به پا آن ها را همراهی کنند. او هم معتقد است که حضور ولو یک روز  در هفته دانش آموزان 

در مدرسه، از منزوی شدن آن ها جلوگیری می کند.
همان طور که در مقطعی پیام های بهداشتی و مراقبتی در حوزه سلامت اولویت و نیاز جدی 
افکارعمومی بود، اکنون با فرارسیدن موعد آموزش و بازگشایی مدارس، آموزش خانوده ها در 
خصوص مواجهه با شرایط جدید یک ضرورت به حساب می آید. آموزش آنلاین اقتضائات 
و توانمندی های خاص خود را می طلبد. آموزش وپروش شــاید امســال نه فقط در برابر دانش 

آموزان که در برابر والدین هم مسئولیت بیشتری دارد.

کنترل  ویروس کرونا در جزیره کیش 
از شاخص خوبی برخوردار است

اقتصاد کیش- سخنگوی شورای 
سلامت کیش گفت: تاکنون ۱۵۱۴ بیمار 
مبتلا بــه ویروس کرونا در جزیره کیش 
شناســایی که با ۹۲ صــدم درصد فوتی 
از کل بیمــاران مثبــت در این منطقه در 
مقایسه با آمار جهانی از شاخص خوبی 

برخوردار هستیم.
دکتر محمدرضــا رضانیا، گفت: 
این رقم شاخص کوچکی نیست و رقم 
جهانــی آن ۴ تــا 6 درصد اســت و در 
برخی از شــهرهای کشور این شاخص 

تا ۹ درصد نیز رسیده است.
وی گفت: شهرســتان بندرلنگه با 
۱هزار و 380 بیمار مثبت شناسایی شده 

78 مورد فوتی داشته است.
دکتــر رضانیا افزود: شــاخص به 
دســت آمده نشــان دهنده خدمات با 
کیفیتی است که به بیماران جزیره کیش 

ارائه می شود.
وی بــا بیــان این کــه ۹6 نفر از 

بهتریــن نیروهای حوزه بهداشــت در 
کنترل و مهار ویروس کووید۱۹ در این 
مجموعه فعالیت مــی کنند، گفت: این 
افراد به صورت مرتــب برای دریافت 
مهارتهای جدید تحت آموزش هستند 
و بــه روز بــودن اطلاعات و تخصص 
آنان بر اساس برنامه ریزی های صورت 
گرفتــه در کنترل اپیدمی کرونا بســیار 

موثر بوده است.
رئیس مرکز توسعه سلامت کیش 
درخصــوص اجرای طــرح قرنطینه و 
ارائه خدمات ویــژه به بیماران مبتلا به 
ویروس کووید۱۹ افــزود: هیچ منطقه 
ای در کشور نقاهتگاهی مانند نقاهتگاه 
کیــش ندارد و مراقبت ۱۴ روزه از ابتدا 
شناســایی بیمار مثبت با جدیت تمام و 
با رعایت شیوه نامه های بهداشتی ابلاغ 
شــده از سوی شــورای سلامت کیش 

اجرا می شود.
دکتر رضانیا، جمع آوری و انتقال 
زباله، ایاب و ذهاب بیمار برای مراجعه 
به بیمارســتان و تحویــل غذا در منزل 
به خصوص بــرای افراد بی بضاعت به 

صورت رایگان ارائه می شود.

رضانیــا افزود: اقدامــات و تامین 
بخشی از این خدمات و ملزومات بیماران 
با همکاری ســازمان منطقــه آزاد کیش، 
بخش خصوصی و مرهون تلاش شــبانه 

روزی ۹6  نیروی بهداشت کیش است.
وی با بیان اینکــه حوزه درمان، در 
قبال کســی که به بیمارستان مراجعه می 
کند خدمات درمانی ارائه می شــود ولی 
در بخش بهداشــت این گونه نیســت و 
باید افرادی که ناقل این بیماری هســتند 
شناسایی و درمان شــوند، افزود: در این 
مــدت بیش از 800 هزار نفر مســافر در 
کیش تردد داشــتند و در واقع 800 هزار 
نفر جمعیت جزیره کیش به صورت متغیر 
افزایش یافته است و با توجه به جمعیت 
۴0 هزار نفری این منطقه، در قبال همه آنها 
کارهای محیطی را با جدیدت تمام انجام 

دادیم و این اقدامات همچنان ادامه دارد.
رئیس مرکز توسعه سلامت کیش 
با اشــاره به حدود ۲۵ رده گروه فعالیتی 
در کیــش که نباید کنــار بیماریابی بی 
اهمیت شــمرده شوند گفت: بر اجناس 
تاریخ گذشته ای که در سوپرمارکت ها 
عرضه می شــد نظارت های حداکثری 

بر قرار است و از ابتدای شروع بیماری 
کرونا پرســنل به صورت ۱6 ســاعته و 
حتی ۲۱ ســاعته در طول شــبانه روز 
نســبت به شناســایی بیماران مبتلا به 
کرونــا و نظــارت بر اماکــن عمومی 
فعالیت دارند و شاخص های بهداشتی 
و درمانــی در کیش از شــاخص های 

خوبی بر خوردار است
دکتر محمدرضا رضانیا با تاکید بر 
این که خبرنگاران باید فعالیت بهداشت 
درمان را در دو بعد ارزیابی کنند، افزود: 
خبرنگار برای این که مقایســه کنند این 
حــوزه در چه وضعیتــی قرار دارد باید 
بر اساس شــاخص های به دست آمده 

اقدام کنند.
وی گفت: هــر چند خدمات ارائه 
شده بالاتر از خدمات استانی است ولی 
ایــن مطالبات مردمی وجــود دارد و با 
حمایت های سازمان منطقه آزا کیش یک 
ســری خدمات در این منطقه بیشتر ارائه 
می شــود و باید بخش خصوصی نیز به 
حوزه درمان ورود پیدا کند به خاطر این 
که بخش درمان نیاز به ســرمایه گذاری 

بخش خصوصی دارد.

گزارش خبرنگار  ایرنا از دغدغه های والدین در شرایط جدید آموزشی؛

آغاز فرایند تدوین برنامه هفتم توسعه 
سازمان های مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

اقتصاد کیش-   طرح پیشــنهادی برای آغاز فرایند 
تدوین برنامه هفتم توسعه در سازمان های مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی، در جلســه اخیر شورای معاونین و مدیران عامل 
ارائه شد. در این طرح نکات اساسی برای آغاز فرایند تدوین 
برنامه هفتم درنظر گرفته و مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 
فتح اله آقاسی زاده مدیر برنامه ریزی و بودجه دبیرخانه 
شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی  در گفتگویی به 
بررســی برنامه هفتم توسعه در سازمان های مناطق آزاد و 

ویژه اقتصادی پرداخته است.  بخوانید:
آیا با وجود مسائل و مشکلات جاری، تدوین برنامه 

هفتم برای کشور همچنان یک ضرورت است؟
در نــگاه اول چنین بنظر می رســد که در امروزِ پر از 
مصائب و آلام، سخن از برنامه های بلند مدت، اندکی رویایی 
و شاید هم ناخوشایند است. علاوه بر این برنامه ریزی بلند 
مدت عموما در ایران منتقدان برجسته و محققان عمیقی را 
با خود دارد اما من مایلم از منظر یک مدیر اداری براین نکته 
تکیه نمایم که چه بخواهیم چه نخواهیم، برنامه های پنجساله 
بر حیات و ممات ســاختار و تشکیلات عظیم اداری سایه 
می اندازند. بسیاری از امر و نهی ها و بسیاری از وظایف و 
تاکیدات از دل برنامه های ما زائیده شده اند. حتما می دانید که 
شکل گیری سازمان های مناطق آزاد هم از دل برنامه اول پس 
از انقلاب اسلامی، رخ داده است. بنابراین من مایلم وجود 
برنامه را مفروض گرفته و بر تعقیب آن از این منظر سخن 
بگویم. علاوه براین، نتیجه گیری در این خصوص که باید 
مُهر پایان بر برنامه های بلند مدت نهاد، به یک بازاندیشی و 
اصلاح عمیق نیازمند است. البته می توان بدیل های دیگری 
را پیدا نمود و آنها را دنبال کرد اما بنظرم در وضع موجود و 
در زمانه دولت پهن پیکر ایرانی، نمی توان برنامه های پنج 
ســاله را به کناری نهاد. ساده ترین دلیل اینکه تدوین برنامه 
های بلند مدت، الزام قانونی است که قانون برنامه و بودجه 

کشور هم آمده است.
بازگردم به پرسش شما...صرفنظر از همه اینها، اتفاقا می 
خواهم بر این گزاره نیز تاکید نمایم که برنامه های بلندمدت از 
منظری می توانند ما را از وضع موجود آمیخته با روزمره گی 
ها، رهایی بخشند و اندکی افق های ما را بلندتر نشان دهند 

البته مشروط به اینکه بدانها پای بند باشیم!
از نظر شما چرا تدوین برنامه هفتم برای سازمان های 

مناطق آزاد، حیاتی و مهم است؟
اتفاقا باید برنامه هفتم برای مناطق آزاد بسیار بسیار مهم 
تر از سرزمین اصلی تلقی شود...درحال حاضر این سازمان 
ها با چالش های بیشماری مواجه هستند. هم سازمان های 
مناطق آزاد و هم دبیرخانه شورای عالی با آسیب ها و آفاتی 
روبرو اســت که در سال های آغازین شکل گیری مناطق و 
دبیرخانه، یا وجود نداشت یا به وسعت و عمق اکنونی نبوده 

است. 
بعلاوه امروز سازمان های نظارتی هر روز بر گسترده 
نمودن چتر حضور خود در دبیرخانه و سازمان های مناطق 
آزاد افزوده اند، این چتر پوشــش گســترده، بطور طبیعی 
موجب این انتظار شده است که دبیرخانه باید بر همه اقدامات 

مناطق اشراف داشته باشد.
چنین نوع انتظاراتی بی سابقه و گاه با تفاسیری حداکثری 
از تعلقات سازمانی و وجهه نظر دستگاههای نظارتی، شکل 
یافته اســت. اگر قرار باشد این انتظارات همچنان استمرار 
یابد، باید نگرش ها و مختصات جدیدی در باره دبیرخانه و 

سازمان های مناطق  شکل گرفته و دنبال شود.
در چنین شرایطی، برنامه هفتم یک فرصت ذیقیمت 
برای مناطق آزاد خواهد بود چرا که عبارات و کلمات مندرج 
در مجموعه متون برنامه )از سیاســت های کلی تا احکام( 
می توانند بر حیات مناطق آزاد و دبیرخانه تاثیر بگذارند...با 
تکیه بر توانمندی های بالقوه موجود، بنظر می رسد می توان 
در دبیرخانه و مناطق)در صورت برخورد فعال و پرانگیزه،( 

به عبارات و متون برنامه، سمت و سو داد.
در طرح پیشــنهادی ارائه شــده به چه مباحثی، 

پرداخته اید؟
در این طرح پس از بررســی اهمیت برنامه هفتم، به 
فرایند آغاز آن در کشور اشاره شده است. در این طرح، مطابق 
بررسی های صورت گرفته در پیشینه برنامه ریزی در ایران و 
علل عدم کامیابی حداکثری آن ها، مدل نظری راهبری حاکم 
بر برنامه هفتم مناطق آزاد نیز پیشنهاد  شده است. کنارنهادن 
مدل برنامه ریزی جامع و اتکاء به مدل مسئله محور یا هسته 

های کلیدی بدیلی است که در این طرح برای سازمان هایی 
مناطق آزاد، پیشنهاد شده است.

بعلاوه در طرح پیشنهادی به جهت گیری راهبردی و 
تم برنامه هفتم مناطق نیز پرداخته شده است. پیشنهاد مقدماتی 
برای تــم برنامه عبارتند از: "اجماع عمومی و یکپارچگی 
مدیریتی، انسجام بخشی درونی، ارتقای کیفی، برون سپاری 
اقتصادی )بخش خصوصی توانمند و مشــارکت عمومی 

خصوصی(" 
در طــرح برنامــه هفتم ســازمان هــای مناطق و 
دبیرخانه،ساختار و تشکیلات پیشنهادی  برنامه که شامل 
کمیته های تخصصی، موضوعات و مباحث مرتبط و شرح 
وظایف کمیته ها هست، آمده است. تعداد 7 کمیته تخصصی 
پیش بینی  شــده که  امید بر این است که هرکدام ۴ گزارش 
فنی و محتوایی شامل گزارش وضع موجود، گزارش وضع 
مطلوب، گزارش چالش ها و آسیب ها، و گزارش راهکارها 
و احکام را به عنوان خروجی های نهایی برنامه، تولید و ارائه 

نمایند.
در پایان نیز فرایند و زمان بندی پیشــنهادی اعلام و 
هم چنیــن از نهادهای مهم در فرایند تدوین برنامه نام برده 

شده اند.
نظرات دبیر شورایعالی و مدیران عامل سازمان های 

مناطق آزاد درباره برنامه هفتم چه بوده است؟
یکی از خشــنودی های ما در حوزه برنامه و بودجه، 
توجه مشاور ارجمند رئیس جمهور و دبیر محترم شورای 
عالی به موضوعات اساسی و راهبردی است. من عمیقا شاهد 
بوده ام که نگاه بلند و توجه به آینده از دغدغه های مهم ایشان 
بوده اســت هرچند که برخی چالــش های روزمره در این 

مسیر، سنگ انداخته است.
خوشــبختانه پس از اعلام پیشــنهاد ما، بسرعت از 
موضوع استقبال شد. مدیریت برنامه ریزی و بودجه دبیرخانه 
شورای عالی بدلیل شرح وظایف ذاتی خود در حوزه برنامه 
و نیــز به جهت آگاهی از نوع فرایندها و جنس مباحثی که 
ســازمان های مناطق با آنها روبرو اند، تلاش خود را بر این 
نهاد که چراغ برنامه هفتم را در حوزه عمل تعریف شــده 
مناطق آزاد و مناطق ویژه، روشن نماید. در این راستا بتاریخ  
۱3۹۹/۴/۲۵ پیشنهاد اولیه شروع فرایند برنامه به دبیر محترم 
ارائه و پس از موافقت ایشــان، طرح پیشنهادی تدوین و در 
تاریخ ۱3۹۹/۵/۱3 تقدیم شد. بعلاوه به تاریخ ۱3۹۹/۵/۲6 
هم در قالب نشستی حضوری با حضور دبیر محترم، مفاد 
طرح پیشنهادی ارائه شد البته پیش از این نیز طرح پیشنهادی 
اولیه برای دریافت نظــرات و دیدگاه های احتمالی، برای 
معاونین دبیرخانه و مدیران عامل نیز ارسال شد. پس از همه 
اینها در انتها موضوع در نشست مشترک ۱3۹۹/6/۱ با مدیران 

محترم عامل هم به شور و مشورت نهاده شد.
بــا توجه به چنین روندی، طــرح حاضر ماحصل 
خــرد جمعی و بــا لحاظ نمودن دیدگاه های ارزشــمند 
مشاور محترم رئیس جمهور و دبیر شورای عالی، معاونت 
برنامه ریزی، معاونت اقتصــادی، مدیران عامل و برخی 

صاحب نظران است.
زمان بندی پیشنهادی شــما برای برنامه هفتم، 

چگونه است؟
تدویــن برنامه هفتم در هفــت گام اصلی و تا پایان 
اردیبهشت ۱۴00پیش بینی شده است،  تاکید مشاور محترم 
رئیس جمهور و دبیر شــورای عالی براین بوده است که در 

فرایند تدوین برنامه تســریع شود تا مفاد و خروجی های 
حاصله، قابل ارائه به نهادهای متولی برنامه باشد. پیشگامی 
ســازمان های مناطــق آزاد در این فراینــد می تواند نتایج 

ثمربخشی را به ارمغان آورد.
 هفت گام برنامه هم بشرح ذیل است:

    پیشــنهاد آغاز فرایند تدویــن برنامه به دبیر )مرداد 
)۱3۹۹

    طرح پیشنهادی برای آغاز فرایند تدوین برنامه هفتم
  بررسی و تصویب طرح پیشنهادی در شورای معاونین 
   تدوین و ابلاغ نظام نامه برنامه هفتم )دستورالعمل 

نظام برنامه( 
  شکل گیری کمیته ها

 تدوین گزارش های محتوایی
 پیشنهاد اقدامات درونی و احکام برنامه.

چقدر امیدوارید شرایط مناسب تری در برنامه هفتم 
برای سازمان های مناطق آزاد، ایجاد شود؟

همانطور که در بخش دیگری از این گفتگو، اشــاره 
کرده ام برنامه هفتم مناطق، برنامه جامع نیست! برنامه هفتم 
مناطق، مساله محور اســت. بعبارت دیگر برنامه هفتم در 
مناطق آزاد در پی حل همه مســائل و مشــکلات نیست. 
مسائل و موضوعات مهم نقاط کانونی برنامه هفتم مناطق 

آزاد، خواهند بود
همچنین چهار مضمون اصلی برنامه هفتم که می تواند 
نماینده و معرف ارزشــمندی از نوع نگرشِ متولیان برنامه 
هفتم در مناطق آزاد و ویژه کشــور تلقی شود به شرح ذیل 

خواهد بود:
۱.    انسجام بخشی درونی و همگرایی برای نائل آمدن 

به اهداف بلند مدت
۲.    توجه به کیفیت بخشی در مقابل اشتیاق رو به تزاید 

افزایش کمی تعداد مناطق در طول برنامه هفتم
3.    توجــه به یکپارچگی مدیریت و ارتقای جایگاه 
مناطق ناظر بر فلســفه اولیه شکل گیری مناطق )مدیریت 
اختصاصی و یکپارچه و هم پیوند اما مســتقل از مناسبات 

سرزمین اصلی(
۴.    برون سپاری اقتصادی )بخش خصوصی توانمند 

و مشارکت عمومی خصوصی(
بعلاوه همانطــور که پیش تر عنوان شــد ماحصل 
مجموعه گزارش های موضوعی تولیدی نظام برنامه هفتم، 
نائل شــدن به پیشــنهادات اصلاحی درونی و پیشنهادات 
اصلاحی برونی )احکام برنامه( در حوزه سازمان های مناطق 
آزاد و دبیرخانه شــورای عالی خواهد بود. بنابراین می توان 
انتظار داشت با تکیه بر پتانسیل های مناطق و خروجی های 
نهایی برنامه، شــرایط بهتری برای سازمان های مناطق آزاد 
و مناطفق ویژه شــکل گیرد. البته این امید و انتظار مستلزم 
همراهی نهادهای بالا دســت و پایین دست تدوین برنامه 

خواهد بود که بنظر دست یافتنی می آید.
 و اما نکته پایانی؟

ایده اولیه ای در ذهن ما شــکل گرفته که آن هم 
فراخوان مشــارکت همه صاحبــان نظر و ایده برای 
طی "گام هفتم" در ســازمان های مناطق اســت. از 
مخاطبــان این گفتگو خواهش مــی کنم در آینده و 
از طریــق همین پایگاه خبری)فرینا(، به مشــارکتِ 
فراخوان ما پاســخ مثبت دهند و ما را در این مسیر پر 

از امید، یاری نمایند. 

مدیر برنامه ریزی و بودجه دبیرخانه شورایعالی خبر داد؛

سخنگوی شورای سلامت کیش؛

خواب زمستانی برخی مدارس 
کیش در تابستان کرونایی

اقتصاد کیش -  معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات از افتتاح مســیر دوم فیبرنوری 
دریایی جزایر خلیج فارس واقع در جزیره قشم خبر داد. 

حمید فتاحی، مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت از افتتاح مسیر دوم فیبرنوری دریایی 
جزایر خلیج فارس واقع در جزیره قشم ، با هزینه ای بالغ  بر 3۲0 میلیارد ریال خبر داد و گفت: در 
سند معماری شبکه ملی اطلاعات، پایداری ارتباطات و اتصال جزایر خلیج فارس به عنوان پاره های 
تن سرزمین مدنظر قرارگرفته است.وی با اشاره به اهمیت پایداری شبکه ملی اطلاعات تصریح 
کرد: در فاز اول، اجرای مسیر دوم فیبر نوری دریایی برای جزایر کیش، قشم و خارک طراحی 
و راه اندازی می شود. برای نخستین بار، این پروژه با توان داخلی در دریا اجرا می شود.کابل های 
مدرن از فناوری فیبر نوری برای انتقال داده های دیجیتال استفاده می کنند که شامل تلفن، اینترنت 
و ترافیک داده های خصوصی است. نخستین فیبر نوری دریایی ایران، در سال ۱3۹۲ توسط یک 
شرکت ایرانی و با مالکیت ایرانی در آب های بین الملل بهره برداری شد با این هدف که توانایی 

کشور را در حوزه تبادل ترافیکی  افزایش دهد.
پیش از این، آذری جهرمی درباره قطعی های اینترنت گفته بود: در ابتدای آغاز به کار فعالیت 
من، 70 درصد اینترنت کشور از جنوب و روی فیبر نوری تامین می شد. طبیعتا اگر این فیبر نوری 
دریایی خوب دفن نشده باشد بر اثر لرزش ها و لنگر انداختن کشتی قطع می شود و حداقل زمانی 
که لازم است نقطه یابی و وصل شود، حداقل دو روز است که کشور دچار اختلال می شد. یکی 
از کارهایی که بنده در زیرساخت انجام دادم این بود که چگالی توزیع اینترنت از سطح دریا را به 
سمت مرزهای شمالی بردم،  که از آنجا بیشتر درخواست های ما به سمت اروپا می رود و کیفیت 

بهتری دارد. اکنون اگر هم از دو مسیر دچار قطعی شویم مردم احساس نمی کنند.

افتتاح مسیر دوم فیبرنوری 
دریایی جزایر خلیج فارس 

اقتصاد کیش -  مرتضی بانک مشــاور رییس جمهور و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی در احکامی جداگانه اعضای جدید هیات مدیره ســازمان های مناطق آزاد 

چابهار  و انزلی را منصوب کرد. 
بر این اساس وزیران عضو شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی و به 
استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران و با رعایت تصویب 

نامه شماره 68۹۲۴/ت۵800۴ک مورخ ۲۲/06/۱3۹۹ تصویب کردند:
۱- آقای »محمد بیرانوندی« به مدت ســه ســال به عنوان عضو موظف هیئت مدیره 

سازمان منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی چابهار منصوب شد.
۲- آقای »محمدحسین قربانی« به مدت سه سال به عنوان عضو موظف هیئت مدیره 

سازمان منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی انزلی منصوب شد. 
در احکام مرتضی بانک آمده است:

با عنایت به پیشنهاد دبیرخانه و تصویب شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و 
ویژه اقتصادی، موضوع تصویب نامه شــماره 68۹۲۴/ت۵800۴ک مورخ ۲۲/06/۱3۹۹ 
کمیســیون موضوع اصل ۱38 قانون اساســی، به موجب این ابلاغ به مدت ســه سال به 
عنوان »اعضای هیأت مدیره ســازمان های مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی چابهار و انزلی« 

منصوب می شوید.
با عنایت به شــرایط کنونی و فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر اهتمام در راستای 
جهش تولید، از جنابعالی انتظار می رود ضمن بهره مندی از ظرفیت های اســتراتژیک آن 
منطقه به منظور تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی و گسترش و تسهیل تولید، صادرات و 
سرمایه گذاری و همچنین انتقال فناوری های پیشرفته، ارائه خدمات و تسهیلات مناسب در 
راستای حمایت از تولید داخلی و حضور فعال در بازارهای منطقه ای و جهانی، ضمن اتکال 
به ایزد متعال و تعامل و همکاری با سایر اعضای هیات مدیره زمینه تحقق اهداف مورد نظر 

را در منطقه فراهم آورید.

باحكم مشاور رییس جمهور صورت گرفت ؛

تعیین اعضای جدید هیات مدیره 
سازمان های مناطق آزاد چابهار و انزلی 

اقتصاد کیش -  معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی کیش از ثبت بیش از 6 هزار تخلف 
رانندگی در سه هفته گذشته تاکنون خبر داد.

سرگرد محمد زنگانه با اشاره به افزایش روند تخلفات راهنمایی و رانندگی در  کیش 
گفت: 7۵ درصد تخلفات از سوی ساکنان جزیره انجام شده است.

وی با اشــاره به اینکه از ابتدای شــهریور شاهد افزایش تخلفات راهنمایی و رانندگی 
در جزیره کیش هســتیم افزود: متاســفانه با وجود تمامی تذکرات و هشدارهایی که در این 
خصوص داده می شود از ابتدای شهریورماه جاری هر هفته بر تخلف گزارش شده از سوی 

پلیس راهور افزوده شده است.
زنگانه توضیح داد: درهفته اول شــهریور تخلف ۲۲66 مورد بوده اســت و این رقم در 

هفته دوم به ۲۴۱۲ و هفته سوم ۲۴38 مورد افزایش یافته است.
وی عمده تخلف انجام شــده در این بازه زمانی را عدم رعایت حق تقدم در میادین، 
اســتفاده از تلفن همراه در هنگام رانندگی، سرعت غیرمجاز، عدم رعایت حق تقدم عابرین 

پیاده، عدم استفاده از کمربند ایمنی و نداشتن معاینه فنی برشمرد.
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی ویژه کیش با اشــاره به اینکه میادین جزیره، بلوار 
تهران و محدوده بازار مرکز تجاری محل های پرحادثه هستند تاکید کرد: با افزایش تخلفات 
که مســبب بیش از 7۵ درصد آن نیز کیشــوندان هستند زنگ خطر ترافیکی در کیش به صدا 

درآمده است.
وی با تاکید بر رصد دائمی پلیس با اســتفاده از نیروهای محسوس و غیرمحسوس در 
ســطح شــهر و برخورد قاطع با متخلفان افزود: در هفته اول شهریور ۲7 دستگاه خودرو و 
۱۹ دستگاه موتورسیکلت، هفته دوم 3۴ دستگاه خودرو و ۲3 دستگاه موتورسیکلت و هفته 
سوم 30 دستگاه خودرو و ۲3 دستگاه موتورسیکلت متخلف از سوی پلیس راهور توقیف 

و اعمال قانون شدند.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی کیش اعلام کرد:

ثبت بیش از شش هزار تخلف 
رانندگی در شهریور در کیش

اقتصاد کیش -  شــبکه جمع آوری فاضلاب بخش دوم فاز 7 شــهرک صدف به طول 
هزار و 8۵0 متردر حال احداث است.

به گزارش اقتصاد کیش ، روابط عمومی شــرکت عمران، آب و خدمات کیش اعلام 
کرد: دراین پروژه ۴00 متر انشــعاب فاضلاب شــهری برای بهره مندی بیش از 600 واحد 

مسکونی اجرا می شود.
تاکنون با اجرای بیش از هزار و۵00 متر لوله گذاری و ۲۵0متر انشعاب، ۴00 واحد 
مســکونی با اتصال به شــبکه فاضلاب  در حال بهره گیری  از خدمات شــبکه فاضلاب 

شهری هستند.

احداث شبکه جمع آوری 
فاضلاب در شهرک صدف کیش

معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات  خبر داد :


